
Protokół Nr V/2019

z sesji Rady Gminy Tarnawatka odbytej w dniu 1 lutego 2019 roku

W sesji udział wzięli radni Pan/Pani:
Kamiński Leszek
Kołodziej Krzysztof
Kołtun Mirosława
Kopczyński Stanisław
Litwi ńczuk Ryszard
Machlarz Jan
Malec Ryszard
Mańdziuk Kazimiera
Matwiejszyn Mariusz
Mazurek Jan
Michałuszko Maria
Piasecki Jarosław
Stefaniak Krzysztof
Urbański Stanisław

Nieobecni usprawiedliwieni Pan/Pani:
Najda Janusz

Spoza Rady Gminy w sesji udział wzięli Pan/Pani:
Piotr Pasieczny – Wójt Gminy
Marian Szałapski – Sekretarz Gminy
Marek Barcicki – Radca Prawny
Robert Kuźniarz – Radny Rady Powiatu Tomaszowskiego
Sołtysi wg listy obecności

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz realizacji uchwał 

Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwał w sprawach:
• zmiany uchwały Nr XXI/118/04 Rady Gminy Tarnawatka z dnia 29 

grudnia 2004 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami Gminy Tarnawatka,

• zmiany uchwały Nr IV/24/2003 Rady Gminy Tarnawatka z dnia 28 
stycznia 2003 roku w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy 
Tarnawatka,



• określenia warunków udzielania bonifikat od jednorazowej opłaty z tytułu
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych 
na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów i wysokości 
stawek procentowych tych bonifikat,

• zmiany uchwały Nr XXXII/217/2014 Rady Gminy Tarnawatka z dnia 27 
marca 2014 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg
gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Tarnawatka na cele 
niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną 
dróg,

• zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności 
publicznej oraz sposobu ustalania opłat za ich wykorzystywanie,

• oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Tarnawatka oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Tarnawatka,

• udzielenia pomocy finansowej Miastu Zamość na utrzymanie Schroniska 
dla bezdomnych zwierząt w Zamościu,

• udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tomaszowskiemu na realizacje 
zadania pod nazwą "Utworzenie Szpitalnego Oddziału Ratunkowego 
wraz z doposażeniem w sprzęt medyczny na bazie istniejącej izby przyjęć
oraz budowa lądowiska dla śmigłowców ratownictwa medycznego w SP 
ZOZ w Tomaszowie Lubelskim".

6. Sprawy rożne i bieżące.
7. Zakończenie obrad sesji.

Do pkt. 1

Sesję  rozpoczęto  o godz.  11.00.  Otwarcia  V sesji  VIII  kadencji  Rady
Gminy Tarnawatka dokonała Pani Kazimiera Mańdziuk, Przewodnicząca Rady
Gminy Tarnawatka.

Do pkt. 2

Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdziła,
że na stan 15 radnych obecnych jest 14 radnych. Przewodnicząca w związku
z tym stwierdziła quorum. Po czym odczytała proponowany porządek obrad.

Pan Wójt zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad w punkcie 5 o
dodatkową uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

Wobec tego Przewodnicząca Rady Gminy Kazimiera Mańdziuk poddała
pod  głosowanie  jawne  przyjęcie  rozszerzenia  porządku  obrad  o  dodatkową
uchwałę.

Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Rozszerzenie obrad zostało przyjęte jednogłośnie.
Następnie Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne przyjęcie
porządku obrad. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14,



„przeciw”  0,  „wstrzymało  się  od  głosu”  0.  Porządek  obrad  został  przyjęty
jednogłośnie.

Do pkt. 3

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Kazimiera  Mańdziuk  poinformowała,
że tradycyjnie  protokół  z  poprzedniej  sesji  był  wyłożony  na  sali  obrad  do
publicznego wglądu, następnie zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Nikt
nie zgłosił uwag. Przewodnicząca zapytała, czy odczytać protokół z poprzedniej
sesji.  Nikt  nie  zgłosił  takiej  potrzeby,  wobec  tego Przewodnicząca  Pani
Kazimiera  Mańdziuk  poddała  pod  głosowanie  jawne  przyjęcie  protokołu  z
poprzedniej  sesji  bez  czytania.  Obecnych  było  14  radnych,  głosowało  14
radnych,  „za”  14,  „przeciw”  0,  „wstrzymało  się  od  głosu”  0.  Protokół
z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

Do pkt. 4

Wójt przedstawił sprawozdanie z uchwał podjętych na poprzedniej sesji,
co stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej części Wójt poinformował, że:
1) pozyskujemy  fundusze  na  projekt  z  EFS  na  dodatkowe  zajęcia  i

wyposażenie przedszkola w Tarnawatce, tytuł projektu „przedszkolaki z
Tarnawatki” (projekt na kwotę ponad 900tys.zł),

2) z  EFS  będziemy  realizować  projekt  dla  seniorów  z  terenu  gminy,
realizacja od 1 kwietnia 2019 roku (projekt na kwotę ponad 700tys.zł.),

3) złożyliśmy  wniosek  do  Wojewody  Lubelskiego  w  ramach  Odbudowy
Dróg Lokalnych z dofinansowaniem 50%, w między czasie zmienił się
program  i  obecnie  jest  to  Fundusz  Dróg  Samorządowych  z
dofinansowaniem 80% i związku z tym nasz projekt na budowę odcinka
drogi w Hucie Tarnawackiej przechodzi na ten program, w tym programie
zechcemy  złożyć  również  wniosek  o  dofinansowanie  drogi  Skrzypny
Ostrów do Podhucia,

4) po  wstępnych  ustaleniach  ze  Starostwem  Tomaszowskim  istnieje
możliwość,  że  powiat  będzie  wnioskował  o  przebudowę  drogi
Tarnawatka-Tartak – Przecinka do Justynówki przy czym powiat będzie
prosił gminę o pomoc finansową w tej inwestycji,

5) odbyło się spotkanie informacyjne dla KGW, w sprawie rejestracji kół w
Krajowym  Rejestrze  Kół  Gospodyń  Wiejskich,  a  co  za  tym  idzie
możliwości pozyskania dotacji z ARiMR na działalność,

6) odczytał harmonogram zebrań sołeckich w sprawie wyborów sołtysa.

Do pkt. 5



Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/118/04 Rady Gminy Tarnawatka z
dnia 29 grudnia 2004 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z
mieszkańcami Gminy Tarnawatka.

Pan Sekretarz wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/24/2019 została podjęta jednogło-
snie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/24/2003 Rady Gminy Tarnawatka z
dnia 28 stycznia 2003 roku w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Tar-
nawatka.

Pan Sekretarz wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/25/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie określenia warunków udzielania bonifikat od jednorazowej
opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego gruntów zabu-
dowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów i wysokości
stawek procentowych tych bonifikat.

Pan Sekretarz wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/26/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII/217/2014 Rady Gminy Tarna-
watka z dnia 27 marca 2014 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogo-
wego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Tarnawatka na cele
niezwiązane z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg.

Pan Sekretarz wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,



„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/27/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użytecz-
ności publicznej oraz sposobu ustalania opłat za ich wykorzystywanie.

Pan Radca Prawny wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/28/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie oceny aktualności studium uwarunkowań i kierunków zago-
spodarowania przestrzennego gminy Tarnawatka oraz miejscowych planów za-
gospodarowania przestrzennego na terenie gminy Tarnawatka.

Pan Sekretarz wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/29/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zamość na utrzyma-
nie Schroniska dla bezdomnych zwierząt w Zamościu.

Pan Sekretarz wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/30/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Tomaszowskiemu
na realizacje zadania pod nazwą "Utworzenie Szpitalnego Oddziału Ratunkowe-
go wraz z doposażeniem w sprzęt medyczny na bazie istniejącej izby przyjęć
oraz budowa lądowiska dla śmigłowców ratownictwa medycznego w SP ZOZ w
Tomaszowie Lubelskim".

Pan Wójt wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-



ły.  Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/31/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

Pan Wójt wyjaśnił projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 14 radnych, głosowało 14 radnych, „za” 14, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr IV/32/2019 została podjęta jednogło-
śnie. Głosowanie imienne stanowi załącznik do uchwały.

Do pkt. 6

Pan  Leszek  Kamiński  poprosił,  o  wystąpienie  do  Zarządu  Dróg
Powiatowych  i  Wojewódzkich  o  postawienie  na  wyjeździe  w  miejscowości
Wieprzów barierek ochronnych w celu zwiększenia bezpieczeństwa.

Pan  Ryszard  Malec  zapytał,  czy  nie  można  by  było  postarać  się  o
dofinansowanie do inwestycji fotowoltaiki.

Pan  Krzysztof  Chacia  zgłosił  obecność  wałęsającego  się  psa  w
miejscowości Sumin.

Na pytanie  Pana Leszka Kamińskiego  Wójt  poinformował,  że  jest  po
wstępnych rozmowach z  Panem Marszałkiem Województwa Lubelskiego,  w
sprawie objęcia tego odcinka drogi wojewódzkiej do przyszłej realizacji.

Na pytanie Pana Ryszarda Malca, o fotowoltaikę Pan Wójt poinformował,
że  jak  składaliśmy  projekt  na  założenie  instalacji  solarnych  to  też  była
możliwość  złożenia  na  fotowoltaikę,  ale  mieliśmy  obawę,  czy  taki  projekt
przejdzie, ponieważ były wysokie wymagania.

Na  zgłoszenie  Pana  Krzysztofa  Chaci  w  sprawie  psa,  Pan  Wójt
poinformował, że zostanie to sprawdzone.

Do pkt. 7

Przewodnicząca Rady Gminy Kazimiera Mańdziuk ogłosiła zamknięcie
obrad V sesji VIII kadencji Rady Gminy Tarnawatka. Podziękowała radnym, za
udział w obradach V sesji VIII kadencji Rady Gminy Tarnawatka.
Sesję zakończono o godz. 12.35.

Protokołowała Przewodnicząca Rady Gminy

Magdalena Kulas Kazimiera Mańdziuk




